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Oikeuspalveluviraston perustamishankkeen ohjausryhmä 

Aika 30.1.2025 klo 10:00 -11:10 

Paikka Teams 

Osallistujat 

• Puheenjohtaja Antti Leinonen, kansliapäällikkö 

Jäsenet 

• Marjo Kurki, pääjohtaja, Oikeuspalveluvirasto 

• Sanna Appelberg, talousjohtaja, Oikeuspalveluvirasto  

• Arja Kinnunen, koulutusasiantuntija, Oikeuspalveluvirasto  

• Päivi Surakka, viestintäasiantuntija, Oikeuspalveluvirasto 

• Merja Muilu, yksikönpäällikkö, yksityisoikeus- ja oikeudenhoito-osasto 

• Maaria Rubanin, hallitusneuvos, yksityisoikeus- ja oikeudenhoito-osasto 

• Tuire Honko, neuvotteleva virkamies, yksityisoikeus- ja oikeudenhoito-osasto 

• Juho Kämäri, suunnittelija, hallinto- ja ohjausosasto 

• Esa Kyllästinen, johtava julkinen oikeusavustaja, Pohjois-Karjalan oikeusaputoimisto 

• Nina Solas-Iloniemi, johtava julkinen oikeusavustaja, Helsingin oikeusaputoimisto 

• Päivi Koponen, johtava yleinen edunvalvoja, Pohjois-Karjalan edunvalvontatoimisto 

• Lasse Fager, johtava yleinen edunvalvoja, Varsinais-Suomen edunvalvontatoimisto 

• Olli-Pekka Seppänen, johtava yleinen edunvalvoja, Lapin edunvalvontatoimisto 

• Anu Roos, johtava yleinen edunvalvoja, Päijät-Hämeen edunvalvontatoimisto  

• Heikki Kotajärvi, luottamusmies, henkilöstöjärjestöjen yhteinen edustaja  

• Kirta Heine (sihteeri), hallitusneuvos, yksityisoikeus- ja oikeudenhoito-osasto 

 

Kutsuttuna lisäksi: 

• Hallintojohtaja Teemu Jokinen 

• Viestintäjohtaja Katja Huumo 

• Oikeusavun toimialajohtaja Olli Vilanka 

• Yleisen edunvalvonnan toimialajohtaja Laura Bister 

• Talous- ja velkaneuvonnan toimialajohtaja Samu Eiro 

• Toimitilavastuuhenkilö Harri Jeskanen  

 

Poissa:  

• Satu-Maaria Natunen, hallitusneuvos, demokratia- ja julkisoikeusosasto 

• Päivi Väänänen, henkilöstöasiantuntija, Oikeuspalveluvirasto 

• Teija Hyytiäinen 
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1. Avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 
 

• Puheenjohtaja Antti Leinonen avasi kokouksen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi.  

 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
 

• Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

 

3. Muutos tietohallintoryhmän kokoonpanossa  
 

• Puheenjohtaja Juho Kämärin tilalle määrätään hallintojohtaja Teemu Jokinen. 

 
4. Hanke Oikeuspalveluviraston näkökulmasta / ajankohtaiset 

 

Oikeuspalveluvirasto - katsaus  
 

• Oikeuspalveluvirasto on aloittanut toimintansa 1.1.2025.  

• Palvelut kansalaisille saatiin turvattua keskeytyksettä kaikkialla Suomessa. 

• Oikeuspalveluviraston ensimmäinen palkanmaksu 15.1. on onnistunut lähes ongelmitta. 

• Teknisiä ongelmia ilmeni odotettua enemmän, mutta niitä on saatu selvitettyä hienossa yh-

teistyössä tietohallintoryhmän ja yhteistyökumppanien kanssa. Tilanne on nyt helpottamassa. 

• Teknisten ongelmien vuoksi viraston sisäiset palvelut ovat ruuhkautuneet eikä työtä ole pys-

tytty aloittamaan suunnitellusti. Lisäksi useita rekrytointeja on vasta alkamassa ja monet ovat 

aloittaneet kokonaan uusissa tehtävissä. 

• Peruutusten vuoksi kaksi rekrytointia on lähdössä uudelleen hakuun (johtava asiantuntija si-

säinen tarkastus ja erityisasiantuntija turvallisuus). 

• Hankkeessa valmistellut asiakirjat, kuten työjärjestys ja taloussääntö sekä ohjeita, on allekir-

joitettu 2.1.2025.  

• Oikeuspalveluviraston johtoryhmä on kokoontunut ensimmäisen kerran 15.1.2025. 

• Toimialojen johtoryhmät on asetettu ja pääsevät aloittamaan toimintansa. 

• Oikeuspalveluviraston yhteistoimintaelin on kokoontunut ensimmäisen kerran 22.1.2025. So-

pimusneuvottelut sekä yhteistoiminnasta että työsuojelusta ovat käynnistymässä. 

• Tulossopimusneuvottelut pidetään 7.2. Valmistelu on viimeistelyvaiheessa. 

• Sekä sisäinen että ulkoinen viestintä ja sidosryhmäyhteistyö on käynnistynyt.  

• Maltti on edelleen valttia. Tekemistä on paljon, mutta sitä tehdään hyvällä mielellä ja yhteis-

työllä.  
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Henkilöstöosasto – katsaus 
 

• Henkilöstöosaston aloitus: 

o 19 vakituista ja kaksi määräaikaista = 21 htv (+ 1 eläköityvä) 

o REKO (= rekrytointi- ja osaamisen kehittäminen) tiimi 10 htv (rekrytoinnit 5 htv, koulu-

tus 3+1htv ja johtava asiantuntija 1htv) 

o Pasu (=palvelussuhde) tiimi 8 htv 

o HRD EAT 2htv 

o Johtava asiantuntija 1htv 

• OPV:n aloitukseen liittyneet ongelmat aiheuttaneet huomattavan määrän korjauksia (organi-

saatiorakenteet, esihenkilöt), lisäksi haasteita väärissä käyttövaltuuksissa, Kiekun historiatie-

tojen puuttumisena ym. 

• Palkat menivät maksuun 15.1.2025 pääsääntöisesti oikeilla tiedoilla, korjauksia vain hyvin vä-

hän. 

• Yhteistyötä jatkettu aktiivisesti Palkeiden kanssa. 

• HR-klinikat esihenkilöille joka viikko, rekrytointikoulutus on aloitettu. 

• Valmisteilla lukuisia ohjeita/prosesseja 

o HUOM! Yhteensä yli 25 ohjetta/prosessia/linjausta - valmistelut pitää jakaa tälle vuo-

delle ja osassa mennään vanhoilla tavoilla, kunnes uusi saadaan käyttöön. 

▪ Edellyttää aina keskustelua myös Hildan näkökulmasta ja vaikutuksista sekä 

rajapinnoista muihin osastoihin. 

• Ratko-lomakkeilla valtakunnalliset sisäiset työjonot (pasu & rekry) 

o Paljon kysymyksiä, jotka kuuluvat Palkeille tai toisille osastoille (ohjeistusta tarvitaan). 

o Paljon kysymyksiä, joihin ei ole olemassa vielä linjauksia/ohjeita. 

o Toimi-portaalin järjestelmätoimittaja vaihtunut, haasteita saada tehtyä kriittisiä tarpeel-

lisia muutoksia. 

• Rekrytoinnit käynnistyvät tällä viikolla (käännöksissä on mennyt pari viikkoa), prosessi ja ohje 

saadaan pian valmiiksi. 

• Koulutuskalenteri 2025 helmikuun YT -kokoukseen. 

• TS - ja YT-sopimusneuvottelut alkavat (ensimmäiset 4 neuvottelupäivää sovittu). 

 
Hallinto-osasto – katsaus 
 

• Kirjaamon ja käyttövaltuushallinnan perehdytys menossa, samoin kuin prosessit. 

• Kuvallinen virkakortti ja rekisteröintiverkosto suunnitteilla. 

• Tavoitteena yhdenmukaiset laitekannat. 

• MS 365 otettu käyttöön, Copilot pilotoidaan. 
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• SUPO: Ajatuksena oli, että koko OPV:n väki turvallisuusselvitetään. Tämä ei toteutunut, 

koska SUPO ilmoitti, että koko henkilökunnan osalta turvallisuusselvityslain 1 §:n edellytykset 

eivät täyty. Tästä syystä normihenkilökunnan osalta selvitystä ei tehdä. 

• Rekrytoinnit 

o 1.2.2025 aloittaa Tietosuojavastaava (Joensuu) ja johdon asiantuntija (Helsinki) 

o EA turvallisuus, valittu henkilö peruutti, virka uudestaan auki. 

o EA Data-analyytikko auki. 

 
Talousosasto - katsaus 
 

• Vuodenvaiheessa tehtävien valmistumisaste oli 80 %. 

• Tuotantokäyttö ja tehostettu tuki alkanut. 

• Palkanmaksussa isoin virhe puuttuvat ammattiliittojen jäsenmaksut, muilta osin virheitä alle 

10 henkilöllä. 

• Ostolaskut ja rahaliikenne kunnossa, vanhat osoitteet päätetään. 

• Myyntilaskujen konversio työn alla. 

• Saldosiirrot ok. 

• Kirjattu ylös opit ja selvitystarpeet päivästä nro 1. 

• Kieku ammattikäyttäjärooleissa ja aiempien tietojen näkyvyydessä haasteita. 

• Käyttövaltuushallinnan organisoinnin haasteet selvityksessä. 

 
Viestintä 
 

• 2.1. meni viestinnän näkökulmasta hyvin: intra oli toiminnassa, henkilöstölle lähetettiin terve-

tuloa-infomaili, medialle tiedote, somekanavat päivitettiin virastoaikaan ja ulkoiset verkkosivut 

saatiin julkaistua suunnitellusti. 

→ Uusi intra on ollut erittäin hyödyllinen alkuviikkoina ja mahdollistanut nopean viestin-

nän koko organisaatiolle. 

• Verkkosivujen PTV-integraatio kuitenkin vaati (kuten ennakoitiinkin) lisätyötä ja toimistoyh-

teystiedot saatiin täydessä laajuudessa toimimaan vasta viikon 2 lopussa. 

 

Nyt työn alla viestinnässä muun muassa: 

• Toimistotietojen rikastaminen ja PTV:n virheellisten toimistotietojen korjaaminen. 

• Lexan täydentäminen ja osastojen uusien päivittäjien koulutukset. 

• Panostusta työyhteisöviestintään: sisäiset kahvit ja infot, johto tutuksi -sarja, Lexan blogiin 

houkutellaan kirjoittajia. 

• Viestinnän hankintojen / kilpailutusten valmistelu. 
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Oikeusavun toimiala 
 

• ”Yhden miehen tiimi”, onneksi koordinaattorit ovat olleet tukena. 

o Erityisasiantuntijan rekrytointi valmisteilla. 

• Johtavien suoritusarvioinnit tekeillä. 

• Johtoryhmän asettaminen ja suunnittelu työn alla: 

o Johtoryhmässä kaikki johtavat julkiset oikeusavustajat 

o Tukena suppeampi johtavista koostuva kehitysryhmä 

▪ rotaatio johtavien kesken ryhmiin osallistumisessa. 

o Toiminta kehityshankkeittain ja -ryhmittäin 

▪ Hankkeet tulossopimuksesta ja Oikeuspalveluvirastosta. 

 
Yleisen edunvalvonnan toimiala 
 

• Substanssityö sujunut ongelmitta. 

• Yleisen edunvalvonnan erityisasiantuntijan tehtävä menossa hakuun lähipäivinä. 

• Suoritusarvioinnit pidetty johtaville yleisille edunvalvojille. 

• Sovittu säännölliset toimialajohdon tapaamiset ja johtoryhmän kokoukset 

o Kaikki johtavat yleiset edunvalvojat osallistuvat kuukausittain pidettävään toimialajoh-

don tapaamiseen ja edunvalvonnan toimialan johtoryhmän kokoukseen. 

• Kehittämistyöryhmien suunnittelu käynnissä. 

• Ostopalvelutuottajat on kontaktoitu. 

• Työn alla edunvalvontatoimiston henkilöstön puhelinajan valtakunnallinen yhdenmukaistami-

nen. 

 
Talous- ja velkaneuvonnan toimiala 
 

• Asiantuntijoiden välinen työnjako on sovittu: 

o Johtava asiantuntija Sanna Helesuo ja erityisasiantuntija Mette Ranta keskittyvät kan-

sallisen talousosaamisen strategiaan, erityisasiantuntija Elisabet Schroderus ET-työ-

hön ja toimistojen arkeen. 

▪ Toimiala osallistui Educa-messuille 24.-25.1., jossa myös toimialan puheen-

vuoro. 

o Sovittu säännölliset palaveriajat toimialan hallinnolle. 

o Myös palvelumuotoilu sekä työ kehittämisorganisaatiomallin luomiseksi ja roolien sopi-

miseksi on käynnistetty. 

o Toimialan johtoryhmärakenne on luotu. Johtoryhmätyöskentely alkaa järjestäytymisko-

kouksella 27.2. 
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o Yhteistyö toimistojen kanssa aloitetaan torstaina 6.2. koko henkilökunnan ”TVN kah-

veilla”.  

 
5. Alaryhmät  
 
Salmisaaren toimitilat 
 

• Tilojen luovutus arviolta 28.2. Aika tarkentuu remontin edetessä (ovet). 

• Ensimmäinen työmaakokous 4.2.: aikataulutus, ovien tilanne, ym. asiat esillä. 

• Ovet tulevat viimeisenä. Ovien toimitusaika on pitkä, mikä on vaikuttanut hankeen aikatau-

luun. 

• Hieman meteliä on ollut, mutta ei suurempaa häiriötä toimistojen toimintaan. 

• Oikeusapu- ja edunvalvontatoimistojen henkilöstöllä on laajennettu etätyöohjeistus remontin 

ajaksi. 

• Oikeusavun henkilöstöllä hiukan ahdasta 2. kerroksessa, johtuen siirretyistä kalusteista. 

• Kalustetilaukset avoinna. Kokous- ja vetäytymistilojen kalusteet on hankittava uusina, muutoin 

voidaan edetä olemassa olevilla kalusteilla. 

• Käytettäessä väistötilana ensimmäisen kerroksen kokoushuone Metsää toivotaan tehtäväksi 

varaus, jotta vältytään päällekkäisyyksiltä. Tilojen varausjärjestelmään ei kuitenkaan ole vielä 

oikeuksia keskushallinnon henkilöstöllä. Tätä yritetty kiirehtiä. 

• Rakennuttajapäällikkönä toimii Senaatin Maarit Liukko. 

 
Tietohallintoryhmä 
 

• Vuodenvaihteen tapahtumat: 

o Lähtö oli huono. OH IDM –käyttövaltuushallinnan aineistoajo epäonnistui Palkeilla 

31.12.-1.1. välisenä yönä kokonaisuudessaan (koski OPV, OEV, Rise). Kaikkien pal-

velussuhteiden käyttöoikeudet oikeushallinnon palveluihin puuttuivat 1.1. aamulla, 

kriittisimpinä tietysti Romeo, Edvard ja Venla. 

o Lukuisten haasteiden jälkeen aineistoajo OH IDM:lle päästiin aloittamaan onnistu-

neesti kello 19:15 ja noin kello 21 Valtori kertoi helpottavan tiedon, että ajo valmistuu 

1.1. aikana ja ydinjärjestelmät päästään testaamaan OPV:n käyttöoikeuksilla. 

o Aineistoajo valmistui kello 22:13 ja järjestelmätestaus voitiin aloittaa. Valtori toimitti uu-

det o-tunnukset ja salasanat testaajille ja kello 22:23 ydinjärjestelmät oli testattu toimi-

viksi. 

o Vuorokauden vaihduttua 2.1. puolelle todennettiin, että ydinjärjestelmäkäyttö toimii 

edelleen ja OPV:n organisaatiotiedot olivat säilyneet järjestelmissä. 
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o Ydinjärjestelmien toiminnassa ei lopulta ollut ongelmia ja palvelut kansalaisille 

turvattiin ilman keskeytyksiä. Tämä oli kaikkein tärkeintä ja koko ryhmän olemassa-

olon perusta. 

o Uusilla työasemilla ei pystynyt yhdistämään Reitti-verkkoon 1.-2.1. aamulla (tämän 

mahdollistava OPV-sääntö puuttui palvelimelta) 

▪ Oikeusministeriöstä siirtyneillä isoja ongelmia myös laitteisiin kirjautumisissa 

ym. Yllätyksiä odotettiin – tuli odotettuakin enemmän. 

• Ahvenanmaalla kattava, pari tuntia kestänyt kirjautumisongelma 2.1. aamulla. Palvelussuhde-

tiedot eivät olleet päivittyneet. 

• Pienimuotoisempia käyttöoikeusongelmia: Hilda, VTJ, Ring, Romeo, M2, Pointti, TOP, 

Teams, resurssikalenterit 

▪ Valtaosa liittyi 1.1. Kieku-ajon epäonnistumiseen ja/tai Kieku-aineiston datan 

laatuun. 

• Kehitettävää 

o Palkeiden osallistuminen tietohallintoryhmän toimintaan ja erityisesti h-hetkenä. 

o Tarkista, tarkista ja vielä kerran tarkista. 

▪ Esim. Reitti-verkosta puuttuva OPV:n sääntö olisi tullut vastaan, samoin Elisa 

Ringin 24 tunnin sääntö uuden tunnuksen ja salasanan toimitukseen. 

o Kestot palveluiden ylösnousuissa, niihin varautuminen ja tiedottaminen (tunnukset, 

sähköpostit, puhelinnumerot, työkansiot, Virtu, Bitlocker jne. erityisesti OM:stä siirty-

neiden kohdalla). 

o Virastovalmistelua tekevien henkilöiden sijoittuminen ja rekrytoinnit tietoteknisestä nä-

kökulmasta. 

o Oikeushallinnon päällekkäiset organisaatiomuutokset tietoteknisestä näkökulmasta 

▪ Valtorin resurssit olivat 1.-3.1. äärirajoilla ja kriittinen työ alkoi kasautua. 1.1. 

alkaneet häiriötilanteet viivästyttivät kokonaisaikataulua ja esimerkiksi tunnus-

ten toimittamista. 

(Tässä kohtaa puheenjohtaja poistui ja kokouksen puheenjohtajana jatkoi Merja Muilu) 

• Onnistumisia 

o OAT, YEV, TVN, OAEV-piireistä siirtyneiden perusinfran asiat menivät pääasiassa hy-

vin ja toimistojen näkökulmasta muutokset onnistuivat. 

o Tiimerin muutokset, laitehankinnat, virastopostit, Kauko, Yhteiset tiedostot, Hilda-mig-

raatio asioiden osalta. 

o Työrauha ulkopuolelta ja sitoutuminen ongelmanratkaisuun sisältä +++ 

o Päivystysistunnot Teamsissä 1.-10.1. 

o Ryhmän toiminta tai toimimattomuus ei ylittänyt uutiskynnystä. 
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▪ Pysyimme koko ajan tilanteen päällä. 

• Mitä seuraavaksi? 

o ORK-Valtori –projekti hyväksytty lopetusvaiheeseen it-hankesalkun ohryssä 29.1. 

o ORK-Valtori –projektin päätösohry maaliskuussa 

▪ ORK:n ja Valtorin loppuraporttien käsittely ja hyväksyminen helmi-maalis-

kuussa. 

o Kämäri virkavapaalla 3.2. alkaen. Tietohallintoryhmä ei enää kokoonnu. Päätöskokous 

pidettiin 14.1. Muut jäsenet tavoitettavissa toimikauden loppuun OPV:n asioissa. 

 

 
6. Hankkeen asiakirjat  
 

• Toimitilahanketta lukuun ottamatta hanke toteutettiin pääsääntöisesti suunnitellussa aikatau-

lussa. 

• Hankkeen asiakirjat löytyvät Tiimeri-työtilan Hankkeen asiakirjat-kansiosta.  

 

7. Oikeuspalveluviraston arviointi  
 

• Virastoarviointi tullaan tekemään. 

• Asiaan palataan seuraavassa ohjausryhmän kokouksessa. 

 

8.  Muut asiat 
  

• Seuraava ja samalla viimeinen henkilöstöinfo järjestetään tiistaina 4.2.2025 klo 15:00 - 16:00. 

Info järjestetään Oikeuspalveluvirastovetoisesti. 

 

9. Seuraava kokous 
 

• Ohjausryhmän viimeinen kokous pidetään perjantaina 28.2.2025 klo 13:00 - 15:00. Paikkana 

oikeusministeriön kokoustila 214 Seminarium, Meritullinkatu 10. 

 
10. Kokouksen päättäminen 
 

• Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen kellon 11:10. 


